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Савет за борбу против корупције је у току 2022. године због новонастале  пандемије 

коронавирусом и у складу са епидемиолошким мерама и препорукама  кризног штаба 

одржао je четири седнице,  на којима је разматрао и усвајао извештаје о феноменима 

системске корупције и предлоге за унапређење борбе против корупције које је 

достављао Влади као и рад Савета у новонасталој ситуацији. 

 

 

Састав Савета у 2022. години је следећи: 

Проф. др Мирослав Милићевић, потпредседник, 

Александар Ћурчић, члан, 

Душан Слијепчевић, члан, 

Миољуб Виторовић, члан, 

Проф. др Владан Јончић, члан, 

Едвард Јерин, члан. 

 

Савет је Председници Владе Републике Србије и Генералном секретаријату Владе 18. 

јануара 2021. године доставио предлог за именовање нових чланова,  како би се број 

чланова Савета ускладио са Одлуком о образовању Савета за борбу против корупције 

(„Службени гласник РС“, бр. 59/01, 42/03, 64/03, 14/06). Савет се руководио 

досадашњом праксом, а на основу члана 13 Пословника о раду, којим се уређује и 

врши избор чланова Савета за борбу против корупције. Влада се још увек није 

изјаснила у вези са достављеним предлогом.  

 

 

АКТИВНОСТИ САВЕТА 

 

1. Извештаји о феноменима системске корупције 

 

1.1. Извештај о приватизацији Института за водопривреду „Јарослав Черни“ 

 

Савет за борбу против корупције доставио је 18.02.2022. године Влади Републике 

Србије Извештај о приватизацији Института за водопривреду "Јарослав Черни". 

Извештај је достављен и Генералном секретаријату Владе РС као и Тужилаштву за 

организовани криминал. 

 

Савет за борбу против корупције Владе Републике Србије је мишљења да је 

приватизација, односно продаја Института „Јарослав Черни“ супротна интересима 

грађана Републике Србије и противзаконита из више разлога и аспеката, те да као 

таква не може да опстане  и мора  бити поништена.  

Управо због стратешког значаја који Институт има у сектору управљања 

водама, сматрамо да га није требало приватизовати већ управо супротно, истрајати у  

доминантном државном учешћу у власничкој структури Института, одупирајући се 
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приватним интересима,  имајући у виду лоша, односно погубна искуства земаља у 

транзицији која су на исти или сличан начин приватизовала водопривредна 

предузећа и водопривредне институте. С обзиром на надлежности Института у 

обављању делатности за коју грађани имају интерес, није се смело дозволити да 

Институт постане власништво  приватника од којих ће зависити здравље, животи 

људи и њихова имовина, заштита животне средине и безбедност државе. 

Институт се није смео  приватизовати ни из разлога  што обавља делатност од 

општег интереса, односно обавља делатаност од интереса за све грађане и учествује у 

свим активностима на заштити и управљању водама широм земље. 

 Водна делатност, како је то прописано одредбама Закона о водама, 

представља делатност од општег интереса која обухвата уређење водотока и заштиту 

од штетног дејства вода, уређење и коришћење вода и заштиту вода од загађивања, 

где је улога Института за водопривреду „Јарослав Черни“ а.д. у потпуности 

незаменљива, те је његовим преласком у приватне руке угрожена ова делатност, а 

самим тим  угрожен и општи интерес. 

Оно што је такође недопустиво је одсуство разлога приватизације Института, 

односно што  не постоји ни један  аргумент нити на закону заснован разлог,  који би 

показао да је приватизација Института друштвено или економски оправдана и 

корисна. Разлози приватизације Института остају нејасни, поготово када се има у 

виду чињеница да је у питању једини државни Институт у области водопривреде који 

не послује са губитком, већ напротив, остварује добит у свом пословању. 

Јавности нису доступне информације о томе зашто је почетна цена тако ниска 

и шта је обухваћено проценом, да ли је вредност правилно утврђена и који су 

параметри коришћени при процени, поготово када се има у виду чињеница да 

Државна ревизорска институција од 2016. године није вршила  ревизију 

финансијских извештаја и правилности пословања акционарског друштва Института 

за водопривреду „Јарослав Черни“ а.д. Београд.  

Увидом у податке АПР-а, Савет је констатовао да од 2018. године не постоје 

подаци о финансијским извештајима Института „Јарослав Черни“, иако је то 

законска обавеза. 

 Као што је то напред наведено, Министарство привреде одбило је захтев 

Савета за борбу против корупције Владе Републике Србије за доставу Извештаја 

овлашћеног проценитеља који је проценио вредност Института „Јарослав Черни“ на 

2.800.000,00 односно 2.576.066,92 евра, што је представљало почетну цену Института 

у поступку приватизације.   

Једно од начела управљања водама је начело учешћа јавности која, између 

осталог,         има право на информације о раду надлежних органа у области вода, те у 

конкретном случају одбијање Министарства привреде да Савету за борбу против 

корупције достави Извештај о процени капитала Института за водопривреду 

„Јарослав Черни“ као водеће научноистраживачке организације у области вода у 

поступку приватизације иде у прилог сумњи да у конкретном случају могу постојати 

елементи коруптивних радњи. 

Изостанак учешћа јавности, недовољна видљивост и нетранспарентност у 

конкретном случају, остављају довољно простора да се посумња пре свега у 
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оправданост приватизације Института, као и у законитост спроведеног поступка 

продаје.  

Интенција државе ка продаји Института за водопривреду „Јарослав Черни“, 

без адекватних, аргументованих и законских  разлога за такав чин је само један корак 

ка продаји водопривредних предузећа у Републици Србији и нарушавања једниства 

водопривредног простора, како је то прописано Уредбом Владе Републике Србије о 

утврђивању Водопривредне основе из 2002. године, као базном планском документу 

у области вода, којим се утврђује основна стратегија коришћења вода, заштите од 

вода и заштите вода на подручју Републике Србије.   

Тако је продаји Института за водопирвреду „Јарослав Черни“ претходила 

Одлука Владе Републике Србије од 15.10.2020. године о покретању поступка 

приватизације четири водопривредна друштва као што су „Тамиш Дунав“ из 

Панчева, „Горњи Банат“ из Кикинде, „Средњи Банат“ из Зрењанина и „Подунавље“ 

из Ковина, чиме се водна делатност, као делатност од општег интереса која обухвата 

уређење водотока и заштиту од штетног дејства вода, уређење и коришћење вода и 

заштиту од загађивања угрожава, на начин што се њиховим преласком у приватне 

руке не могу осигурати начини којима се обезбеђује одрживо коришћење вода, 

штићење и побољшање акватичних и приобалних екосистема, смањење неповољних 

утицаја поплава и суша, смањење штетних последица климатских промена, као и 

поштовање прокламованог начела јединства у управљању водног система. 

Поред тога, приватизација Института за водопривреду „Јарослав Черни“ 

противна је прокламованом концепту управљања водама, садржаном у Стратегији 

управљања водама на територији Републике Србије до 2034. године која представља 

плански документ којим се утврђују правци управљања водама на територији 

Републике Србије у чијем креирању је учествовао и сам Институт.  

У Стратегији као званичном планском документу Републике Србије, поред 

осталог се наводи да научно истраживачка организација Институт за водопривреду 

„Јарослав Черни“ представља незаобилазан сегмент за успешно функционисање 

и развој сектора вода у Републици Србији.  

Прокламовани концепт управљања водама заснован је на природним 

карактеристикама територије Републике Србије, тренутном стању вода, потреби 

заштите вода од загађења и одбране од штетног дејства вода, узимајући у обзир и 

потребу усклађивања са међународним стандардима, где је улога Института као 

водеће научноистаживачке организације незаменљива.   

Светска комисија за животну средину и развој промовисала је концепт 

одрживог развоја дефиницијом „Одрживи развој је развој који задовољава 

потребе садашњости без угрожавања способности будућих генерација да 

задовоље своје потребе“.1 

Вода као важан елемент животне средине пратила је овај концепт, те не 

изненађује што је у већини развијених држава управљање водама остало у државном 

власништву, односно што су лоши примери држава у транзицији које су 

приватизовале водопривредна предузећа и институте поново такве субјекте вратиле у 

                                                 
1 Извештај Светске комисије за животну средину и развој  „Наша будућност“, познатији као „Брунтланд 

извештај“ 
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окриље државе, нажалост после њихове девастације од стране приватника који су их 

купили.                                          

Супротно Стратегији управљања водом на територији Републике Србије до 

2034. године, којом је прецизирано да је потребно обезбедити већа овлашћења 

Институту за водопривреду „Јарослав Черни“ ради вршења студијско-истраживачких 

послова од посебног значаја за управљање водама и као стручној подршци државним 

органима, дошло је до његове неосноване, штетне и незаконите продаје.  

Поред чињенице што је продаја Института за водопривреду „Јарослав Черни“ 

као научноистраживачке организације противна Стратегији управљања водама на 

територији Републике Србије до 2034. године, продаја Института је противна и 

Старатегији научног и технолошког развоја Републике Србије за период од 2021. до 

2025. године „Моћ знања“2, коју је донела Влада Републике Србије 2021. године, која 

представља стратешки документ за унапређење квалитета живота грађана Републике 

Србије помоћу науке и технолошког развоја и која почива на уверењу „да ће 

Република Србија бити снажна, просперитетна  и угледна, сразмерно знању 

којим као заједница мислећих људи располаже“. 

Општи циљ Статегије научног и технолошког развоја Републике Србије за 

период од 2021. до 2025. године „Моћ знања“ подразумева да научно-технолошки и 

иновациони систем доприноси убрзаном развоју Републике Србије кроз унапређње 

квалитета и ефикасности науке, технолошког развоја и иновација и даље интеграције 

у европски истраживачки простор.  

Продајом научноистраживачке организације као што је Институт за 

водопривреду „Јарослав Черни“ управо се супротно утврђеном општем циљу 

Стратегије научног и технолошког развоја Републке Србије за период од 2021. до 

2025. године причињава  ненадокнадива штета у погледу губитка  високог квалитета 

истраживачког кадра, научних резултата, ефикасног управљања расположивих 

ресурса, развијању нових технологија, квалитету живота, као и давању стручне 

подршке доношењу одлука на државном нивоу.   

Законодавни оквир релевантан за доношење Стратегије научног и 

техннолошког развоја Републике Србије за период 2021. до 2025. године, између 

осталог, дефинисан је Законом о науци и истраживањима3 који дефинише да се 

општи интерес у научноистраживачкој делатности остварује путем програма 

институционалног финансирања, који подразмева стварање законског оквира за 

финасирање акредитованих института и института од националног значаја, где 

држава мора бити у водећој улози.                                 

Истовремено Законом о Фонду за науку Републике Србије4 прецизирано је да 

се научноистраживачке и развојне активности реализују преко научних, 

технолошких и развојних програма у оквиру којих се реализују пројекти ради 

остваривања циљева садржаних у Стратегији научног и тенолошког развоја 

Републике Србије.  

                                                 
2 Стратегија научног и технолошког развоја Реубике Србије за период од 2021 до 2025 године „Моћ знања“  (Сл. 

гласник РС бр.10 од 10.02.2021. године) 
3 Закон о науци и истраживањима (Сл. гласник РС бр.49/19) 
4 Закон о Фонду за науку Републике Србије (Сл.гласник РС.бр.95/18)     
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Савет за борбу против корупције је мишљења да се продајом Института за 

водопривреду „Јарослав Черни“ као водеће научноистраживачке организације у 

области вода, циљеви и приципи дефинисани Стратегијом управљања водама на 

територији Републике Србије до 2034. године и Стратегијом научног и технолошког 

развоја Републике Србије од 2021. до 2025. године „Моћ знања“ које је усвојила 

Влада Републике Србије, утврђују и спроводе само декларативно, с обзиром на то да 

се супротно прокламованим циљевима и принципима у наведеним Стратегијама, 

водеће научноистраживачке организације у држави  продају приватницима, као  што 

је то случај са Институтом за водопривреду „Јарослав Черни“. 

 У складу са напред наведеним Савет је мишљења да се продаја Института за 

водопривреду „Јарослав Черни“, која је обављена без аргументованог и јасног 

разлога и која је противна Уредби којом се утврђује Водопривредна основа 

Републике Србије, Стратегији управљања водама у Републици Србији до 2034., 

Стратегији научног и технолошког развоја Републике Србије од 2021. до 2025. 

године, као и одребама Закона о водама, Закона о науци и истраживањима, Закона о 

Фонду за науку Републике Србије, мора поништити као незаконита.  

Пре указивања на незаконитости у току самог поступка приватизације 

Института за водопривреду „Јарослав Черни“ а.д. због којих се продаја Института 

мора поништити, Савет указује и на чињеницу да и сам Јавни позив Министарства 

привреде од 01.10.2021. године за приватизацију Института наводи на закључак да се 

на основу њега и њиме  прописаних услова које заинтересовани понуђачи морају 

испунити трасирао пут за већ унапред познатог и договореног купца.    

Наиме, сама чињеница да је у јавном позиву Министарства привреде за 

продају  капитала Института за водопривреду „Јарослав Черни“ а.д., као 

научноистраживачке организације у квалификационим условима које заинтересовани 

понуђачи морају испунити, изостао обавезан услов у погледу обављања 

научноистраживачког рада које би заинтересована правна лица  као делатност 

морали испунити, указује не само на чињеницу да  је поступак продаје Института 

био унапред трасиран са већ познатим купцем који се не бави научноистраживачким 

радом, већ и да је обављање научноистраживачке делатности у Републици Србији, 

супротно декларативном ставу Владе Републике Србије израженом у усвојеној 

Стратегији управљања водама на територији Републике Србије до 2034. и Стратегији 

научног и технолошког развоја Републике Србије за период од 2021 до 2025. године 

„Моћ знања“,  стављено на маргину и представља само мртво слово на папиру.                             

У прилог наведеном мишљењу Савета треба имати у виду да су једине две 

понуде за куповину Института управно дошле од стране друштава који не само да се 

не баве научноистраживачким радом, већ су годинама у пословном односу са 

државом од које су ангажоване на разним пројектима, као и са самим Институтом.  

         

Поред „Millennium team“, који је ангажован на пројекту „Београд на води“, 

изградње цевовода ПП Макиш и сл., за којег и сам директор Института за 

водопривреду „Јарослав Черни“ тврди да су већ годинама у уговорном односу, као и 

да су у плану и нови пројекти, ни други понуђач, Друштво „BAUWISEN“, не бави се 

научноистраживачким радом, али је од стране државе такође ангажован на низу 
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пројеката као што су изградња саобраћајнице око нове аутобуске станице у Блоку 42 

на Новом Београду, реконструкције Карађорђеве улице у Београду и сл. 

Очигледно је, дакле, да се продаја Института за водопривредну „Јарослав 

Черни“ а.д. обављала у једном затвореном кругу са већ виђеним купцима и циљем да 

се државни капитал прелије у приватне руке како би се приватни интереси на 

пројектима на којима су ангажовани или ће бити ангажовани могли лакше спровести 

у дело, где је општи интерес потпуно маргинализован и стављен у други план. 

Поред напред наведених  чињеница које указују да је приватизација, односно 

продаја Института за водопроведу „Јарослав Черни“ противна напред поменутим 

планским документима и прописима, те да као таква не може опстати, и сам поступак 

продаје Института за водопривреду „Јарослав Черни“ је незаконит, те следствено 

томе и из тог разлога таква продаја  мора  бити поништена.     

Наиме, императивном одредбом чл. 57 Закона о науци и истраживањима, 

недвосмислено је прописано да се Институт чији је оснивач Република Србија, који 

је организован као привредно друштво, може приватизовати на основу посебног 

програма који доноси Влада Републике Србије на предлог Министасрства 

надлежног за  научноистраживачку делатност уз претходно прибављено 

мишљење Националног савета за научни и техолошки развој. 

Национални савет за научни и технолошки развој као највише стручно и 

саветодавно тело у систему научноистраживачке делатности у Републици Србији, 

основано је ради унапређења научног и технолошког развоја, квалитета 

научноистраживачког рада и развоја начуноистраживачке делатности.  

Супротно наведеној императивној одредби Закона о науци и истраживањима, 

Национални савет за научни и технолошки развој није дао своје обавезујуће   

мишљење о продаји Института за водопривреду „Јарослав Черни“.   

Изостанак мишљења Националног савета за научни и технолошки развој о 

продаји Института за водопривреду „Јарослав Черни“, те следствено томе изостанак 

и предлога Министарства за просвету, науку и технолошки развој Влади Републике, 

која није сачинила програм у складу са законом према коме се може приватизовати 

Институт,  представља  одлучну чињеницу која Одлуку Министарства привреде 

бр. 023-02-689/2021-05 од 28.11.2021. године о проглашњеу купца Конзорцијума 

кога чине правно лице Друштво за инжењеринг, производњу и услуге „Millennium 

team“, Београд и физичка лица као чланова Конзорцијума, у поступку продаје 

Института за водопривреду „Јарослав Черни“ а.д., Београд, чини незаконитом, 

односно ништавом. 

Поред напред наведеног, а имаујћи у виду чињеницу да је Министарство 

привреде одбило захтев Савета за борбу против корупције за доставу Извештаја 

овлашћеног проценитеља о процени капитала Института за водопривреду „Јарослав 

Черни“ из кога би се могло закључити који су параметри коришћени при процени 

капитала Института и начин  утврђења почетне цене Института у висини 

2.576.066,92 евра, коју процену је сам Институт доставио Министарству привреде 

30.06.2021. године, Савет је мишљења да у конкретном случају постоји могућност 

сукоба интереса и злоупотребе приликом одређивања процене фер вредности 

имовине Института,  имајући у виду да уговорени Конзорцијум подразумева да од 
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продајне вредности капитала Института у висини од 2.576.066,92 евра, 30% 

капитала у висини од 774.000 евра купују физичка лица, односно седам 

извршних директора Института, а преостали део капитала у висини од 1.806.000 

евра купује  „Millennium team“ као члан Конзорцијума. 

У складу са напред наведеном сумњом на постојању сукоба интереса, Савет 

истиче да  су Генерални директор и извршни директори Института за водопривреду 

„Јарослав Черни“ а.д., Београд, приликом закључења уговора о конзорцијуму са 

привредним „Millennium team“  имали статус јавних функционера у смислу чл. 2 

Закона о спречавању корупције, те су у том својству најкасније у року од 5 дана од 

дана када су примили понуду од стране привредног друштва „Millennium team“ за 

закључење уговора о конзорцијуму имали обавезу да у складу са чл. 42 ст. 1 Закона о 

спречавању корупције, обавесте Агенцију за спречавање корупције о сумњи о 

постојању сукоба интереса и затраже од Агенције мишљење да ли у конкретном 

случају постоји сукоб интереса, те да ли се уговор о конзорцијуму са  привредним 

друштвом „Millennium team“ може закључити. 

Међутим, према сазнању Савета, Агенција за спречавање корупције је 

утврдила да закључно са 10.12.2021 године, Гeнерални директор и извршни 

директори Института за водопривреду „Јарослав Черни“ а.д., Дејан Дивац, Дејан 

Вучковић, Никола Миливојевић, Горан Николић, Миодраг Поповић, Миле Божић, 

Душан Ћирић нису Агенцији подносили захтеве за давање мишљења, ни захтеве за 

давање сагласности, нити су Агенцију обавестили о сумњи о постојању сукоба 

интереса у складу са чл. 42 ст. 1 Закона о спречавању корупције, те су без мишљења 

Агенције, противно наведеној одредби закона,  закључили Уговор о конзорцијуму са  

привредним друштвом „Millennium team“ који је оверен пред Јавним бележником 

под бр. УОП-I: 9949-2021 од 29.10.2021 године. Следствено томе, према мишљењу 

Савета, закључени Уговор о конзорцијуму је незаконит, те као такав  не може 

производити правно дејство.5 

Поред напред наведеног, Савет је мишљења да продаја Института за 

водоприведу „Јарослав Черни“, као водеће научноистраживачке организације у 

области водне делатности у Републици Србији, Друштву „Millennium team“, чија 

делатност није научноистраживачки рад и са којим Институт има већ уговорене 

пројекте, као што је то изградња београдског канализационог система и остале 

пројекте који су у припреми, по мишљењу Савета представљају сумњу о 

могућности постојања коруптивних радњи при продаји Института, у којима је 

општи интерес подређен приватном интересу. 

Наиме, у складу са одредбом чл. 40 Закона о спречавању корупције, јавни 

функционери су дужни да јавни интерес не подреде приватном интересу, да се 

придржавају прописа који уређују њихова права и обавезе и да одржавају поверење 

грађана у савесно и одговорно обављање јавне функције. Истовремено, јавни 

функционер не сме бити зависан од лица која би могла да утичу на његову 

непристрасност, нити да користи јавну функцију зарад стицања било какве користи 

или погодности за себе или повезано лице. Поред тога, јавним функционерима је 

забрањено да употребе, ради стицања користи или погодности себи или другом или 

                                                 
5 Обавештење Агенције за спречавање корупције бр.037-00-0179/21-09 од 16.12.2021 године. 
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наношења штете другом, информације до којих дођу на јавној функцији, ако нису 

доступне јавности. 

Када се има у виду чињеница да су директори Института за водопривреду 

„Јарослав Черни“, који ће постати чланови конзорцијума и власници акцијског 

капитала, претходно били овлашћени да предузимају припремне радње у поступку 

приватизације Института у складу са чл. 20 Закона о приватизацији, као што су 

спровођење пописа и процене фер тржишне вредности целокупне имовине и обавеза 

капитала Института, оправдана је напред изражена сумња Савета да је у конкретном 

случају општи интерес подређен приватном интересу са елементима коруптивних 

радњи, обзиром да су одговорна лица у Институту као субјекту приватизације 

истовремено учествовала у том поступку и дала прво рангирану понуду за куповину 

акцијског капитала Института. 

Када је у питању купац Института за водопривреду „Јарослав Черни“, 

Друштво „Millennium team“ из Београда, Савет за борбу против корупције је у свом 

Извештају о располагању објектима Специјалних болница за рехабилитацију у 

својини РФПИО и Републике Србије из 2020. године6 указао на незаконитости 

приликом продаје земљишта и објеката Специјалне болнице Врањска бања, 

приликом њихове куповине од стране  Друштва „Millennium team“, за укупан износ 

од 1.855.000 евра.  

Том приликом је констатовано „да приликом продаје Бањког комплекса 

„Жубор“ у Куршумлијској бањи и Специјалне болнице за рехабилитацију „Врањска 

бања“ постоји основана сумња о постојању елемената системски организоване 

корупције широких размера, усмерених са једне стране на свесно причињавање 

штете РФПИО и Републици Србији, а са друге на свесно омогућавање трећим 

лицима да се чињењем или нечињењем  од стране Фонда и појединих државних 

органа свесно обогате на рачун њихове имовине путем куповине непокретности по 

ценама нижим од тржишних“, након чега је Извештај са мишљењем и препорукама 

упућен Влади Реупблике Србије и Тужилаштву за организовани криминал.    

Извештајем Савета за борбу против корупције „О активностима након продаје 

Бањског комплекса „Жубор“ у Куршумлијској бањи, Специјалне болнице у Врањској 

бањи, Специјалне болнице „Златар“, Нова Варош и продаји преосталих специјалних 

болница за рехабилитацију које су у мрежи здравствених установа Републике 

Србије“ 2021. године,7 констатовано је да је након куповине земљишта и објеката 

Специјалне болнице „Врањска бања“ од стране Друштва „Millennium team“ за укупан  

износ од 1.855.000 евра,  Министарство привреде 19.03.2021. године са истим 

Друштвом закључило уговор о додели средстава подстицаја у висини од 

10.143.837,30 евра, за реализацију Инвестиционог пројекта „Ресорт“ Врањска бања. 

У цитираном Извештају Савет је, између осталог, указао на чињеницу да су  

Друштву „Millennium team“ de facto из буџета Републике Србије рефундирана 

средства за куповину непокретности Специјалне болнице „Врањска бања“ у висини 

                                                 
6 Извештај Савета за борбу против корупције Владе Републике Србије бр. 500-9831/2020,       
7 Извештај Савета за борбу против корупције Владе Републике Србије бр. 021-00-10138/2021 од 02.11.2021. 

године, 
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од 1.855.000 евра, те да је Друштву „Millennium team“ преостало 9.888.837,30 евра, те 

је Савет поставио питање титулара права својине на купљеним непокретностима 

Специјалне болнице „Врањска бања“ имајући у виду одредбе Закона о основама 

својинскоправних односа, као и титулара права својине на будућим објектима, ако 

буду изграђени.     

Када се има у виду напред поменута чињеница да су  Друштву „Millennium 

team“ у току 2021. исплаћена средства подстицаја из буџета Републике Србије у 

висини од 10.143.837,30 евра, те да су му преостала средства у висини од  

9.888.837,30 евра,  поставља се питање да ли је 70% капитала Института за 

водопривреду „Јарослав Черни“, купљеног од стране члана Козорцијума Друштва 

„Millennium team“ у висини од 1.806.000 евра, купљено буџетским средствима, те да 

ли у овом потенцијалном трансферу буџетских средстава има елемената коруптивних 

радњи, Савет није позван да утврђује, али може упозорити и изразити сумњу, а на 

надлежним државним органима је да  утврде чињенично стање и предузму законом 

предвиђене радње, уколико за то постоје разлози.  

Имајући у виду све напред наведено, Савет за борбу против корупције Владе 

Републике Србије је мишљења да продају Института за водопривреду „Јарослав 

Черни“ а.д. као водеће научноистраживачке организације у Републици Србији, треба 

поништити, с обзиром на то да је неоснована, неаргументована, противзаконита и 

супротна општем интересу, као и што може довести до несагледивих штетних 

последица по животе, здравље и имовину грађана Републике Србије, имајући у виду 

климатске промене, поплаве, бујице, одбране од леда, очувања пијаће воде и очувањe 

животне средине.   

 

Савет предлаже Влади Републике Србије:  

 

1.  да  у складу са одредбама Закона о приватизацији, према којима врши надзор над 

поступањем министарства у погледу примене одредби овог закона, донесе Одлуку 

којом ће наложити Министарству привреде Републике Србије да због уочених 

незаконитости и неправилности у поступку продаје капитала субјекта приватизације 

Института за водопривреду „Јарослав Черни“ а.д., Београд, преиспита доношење 

Одлуке бр. 023-02-689/2021-05 од 26.11.2021. године, којом се у ст. 1 проглашава 

купцем учесник Конзорцијум којег чине правно лице Друштво за инжењеринг, 

производњу и услуге „Millennium Team“, Београд и физичка лица као чланови 

Конзорцијума, у складу са уговором о Конзорцијуму који је закључен 29.10.2021. 

године и оверен пред Јавним бележником Војиновић Николом под бр. УОП-И.9949-

2021 од 29.10.2021. године, у поступку јавног прикупљања понуда са јавним 

надметањем ради продаје капитала субјекта приватизације Института за 

водопривреду „Јарослав Черни“ а.д. Београд и ставом 2 Одлуке проглашава учесник 

Привредно друштво са ограниченом одговорношћу „BAUWESEN“ Лазаревац, 

учесником који је истакао другу највишу понуду у поступку јавног прикупљања            
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понуда са јавним надметањем ради продаје капитала субјекта приватизације 

Институтa за водопривреду „Јарослав Черни“ а.д. Београд.  

2. да у складу са својим овлашћењима наложи Државном правобранилаштву 

Републике Србије као законском заступнику Републике Србије, да због уочених 

неправилности и незаконитости у поступку продаје капитала субјекта 

приватизације Института за водопривреду „Јарослав Черни“ а.д., Београд,  

покрене  одговарајући поступак за поништај Одлуке бр. 023-02-689/2021-05 од 

26.11.2021. године Министарства привреде Републике Србије, односно 

употреби ванредно правно средство против исте Одлуке.  

3. да су складу са својим овлашћењима наложи Државном правобранилаштву 

Републике Србије као законском заступнику Републике Србије да због уочених 

незаконитости пред надлежним судом покрене поступак за утврђење 

ништавости Уовора о конзорцијуму који је закључен између привредног 

друштва „Millennium team“ тим из Београда и физичких  лица као чланова 

Конзорцијума, који је закључен 29.10.2021. године и оверен пред Јавним 

бележником Војиновић Николом под бр. УОП-И.9949-2021 од 29.10.2021. 

године. 

4. да задужи надлежне институције да утврде да ли је у поступку продаје капитала 

субјекта приватизације Института за водопривреду „Јарослав Черни“ а.д. 

Београд има елемената коруптивних радњи и злоупотребе службеног положаја, 

те да у складу са тим предузму одговарајуће мере и радње прописане законом. 

5. да Агенција за спречавање корупције по службеној дужности у складу са чл. 43 

ст. 1 Закона о спречавању корупције покрене поступак против следећих лица: 

Дејана Дивца, Милета Божића, Николе Миливојевића, Дејана Вучковића, 

Горана Николића, Миодрага Поповића и Душана Ћирића у коме ће одлучити о 

постојању сукоба интереса у поступању наведених јавних функционера које је 

изазвало сумњу у постојање сукоба интереса. 

6. да задужи надлежно тужилаштво да утврди да ли у поступку приватизације 

Института за водопривреду „Јарослав Черни“ а.д., Београд, а у складу са чл. 

228а Кривичног законика, има елемената кривичног дела злоупотребе у 

поступку приватизације, у радњама између одговорних лица испред продавца 

државног капитала, одговорних  лица у субјекту приватизације са купцем 

субјекта приватизације, те да  у складу са тим покрене одговарајући поступак. 
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1.2.   Извештај о новинској агенцији „Танјуг“ 

 

Савет за борбу против корупције доставио је 21.04.2022. године Влади Републике 

Србије Извештај о новинској агенцији "Танјуг". Извештај је достављен и Генералном 

секретаријату Владе РС. 

 

Доношењем бројних закључака Владе Републике Србије створен је утисак да 

је Влада учинила све што је у њеној моћи да новинска агенција „Танјуг“, после 

вишегодишњег нерешеног статуса, „угледа светло на крају тунела“. Углед и бренд 

такве агенције стварале су бројне генерације угледних интелектуалаца у периоду од 

скоро осамдесет година, па је судбина такве агенције, поред свих других момената, 

имала и посебну емотивну ноту. 

Приватизацијом жигова и осталих имовинских права „Танјуга“, једном речју 

„бренда“, могло се видети да су нови власници, користећи пре свега такав бренд, уз 

све друге погодности које су добили и добијају од државе, у могућности да створе 

озбиљну медијску империју. Њихова највећа обавеза је да се вршењем својих услуга 

не замерају власти, а какве ће бенефите од тога имати грађани то и није била тема 

приликом уговарања продаје.  

Продајом жигова и имовинских права остало је пуно нерешених проблема, 

пре свега заостале обавезе из пословања које нису пренете на Републичку дирекцију 

за имовину. 

Поставља се питање колике су те обавезе, према коме, у ком износу и из којих 

извора ће бити измирене. Републичка дирекција за имовину обавестила је Савет да је 

накнадно обавештена само за обавезе према осигуравајућем друштву „Дунав 

осигурање“, као и за пореске обавезе по обавештењу Секретаријата за јавне приходе 

града Београда. 

Дирекција се врло оградила од те теме позивајући се на Одлуку о правним 

последицама престанка новинске агенције „Танјуг“, по којој је директорка „Танјуга“ 

,пре брисања „Танјуга“ из АПР-а, била дужна да измири све његове обавезе. Она те 

обавезе није измирила вероватно из разлога што није било финансијских средстава. 

Оваква ситуација је у најмању руку чудна, правни субјекат се брише из регистра, иза 

њега остају судски спорови и обавезе, иза којих не стоји институција која је преузела 

његову имовину. 

Такође, остало је нерешено питање имовине Танјуга у Скопљу, Подгорици и 

Загребу. Наиме, Дирекција је обавестила Савет да се предузимају све мере да 

имовина „Танјуга“ у бившим републикама Југославије буде заштићена, не наводећи о 

којим мерама је реч и у ком временском периоду ће то бити решено. 

Такође, Савет не поседује информацију  које судске спорове води Канцеларија 

Алексић из Новог Сада, које су вредности тих спорова, колико дуго трају и који је 

њихов очекивани исход. 
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Не постоји потпуна информација која се односи на 205 уметничких дела, пре 

свега о којим делима се ради, као и да ли је вршена процена њихове вредности и ако 

јесте, ко је вршио процену, имајући у виду да су заложена због неизмирених 

пореских обавеза.  

Савет сматра да је у „случају“ новинске агенције „Танјуг“ остало пуно 

нерешених проблема и да  и оно што је решено тражи одређена преиспитивања, па са 

тим у вези даје Влади Републике Србије одређене препоруке. 

1. да Влада наложи државним институцијама да престану са финансирањем 

медијских услуга медијима са приватним власништвом и додатно 

финансијски оптерећују све грађане Србије. Савет сматра да о свим 

активностима државних институција сви медији могу преузети информације 

од самих институција ако су их запослени у тим институцијама благовремено 

обрадили и проследили у медије; 

2. ако постоји посебна потреба за додатним медијским услугама државним 

институцијама, то треба да ради јавни сервис кога грађани Републике Србије 

већ плаћају; 

3. да надлежна министарства преиспитају програмско суфинансирање медија, 

пре свега који пројекти се финансирају, колико су они значајни за национални 

и државни интерес, економски оправдани, транспарентни и доступни не само 

за привилеговане приватне медије; 

4. да Влада преиспита уговор о закупу пословног простора који користи 

друштво “Тачно“ д.о.о Београд, Обилићев венац бр. 2, имајући у виду да је 

закључен слободном погодбом и дупло је мања вредност тог закупа од цене 

закупа који град Београд плаћа из буџета приватним фирмама за коришћење 

простора предшколских установа; 

5. да на сајту Републичке дирекције за имовину буду доступне следеће 

информације: износ укупних обавеза новинске агенције „Танјуг“, према којим 

повериоцима и у ком износу, као и начин измирења тих обавеза и извор 

средстава из којих ће бити измирене; 

6. да на сајту Републичке дирекције за имовину буде доступна информација о 

врсти и вредности 205 уметничких дела која су била у власништву „Танјуга“. 

7. да се у што краћем року предложи решење за имовину „Танјуга“ у бившим 

југословенским републикама, односно Скопљу, Подгорици, Загребу. 
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1.3. Извештај о изградњи кабинске жичаре (гондола) на траси 

Калемегдан – парк Ушће у Београду 

 

 

            Савет за борбу против корупције доставио је 30.09.2022. године Влади 

Републике Србије Извештај о изградњи кабинске жичаре (гондола) на траси 

Калемегдан - парк Ушће у Београду. Извештај је достављен и Генералном 

секретаријату Владе РС као и Републичком јавном тужилаштву. 
 

            Подручје на коме је планирана изградња гондоле представља историјски 

најзначајнији и највреднији простор Београда и његових река као сведочанство 

друштвеног архитектонског, економског, друштвеног развоја. Очување и заштита 

постојећег културног наслеђа на Београдској тврђави и природног добра на простору 

Парка Kалемегдан и парка Ушће, као услов за реализацију овог пројекта у складу са 

Планом детаљне градње, није испуњен. Напротив, угрожена је животна средина и 

заштићено културно добро. 

            Бројне су повреде правила поступања и непоштовања закона. Ово је још један 

у низу пројеката који за последицу има уништавање дрвећа и зеленила. На 

Kалемегдану су исекли здрава стабла позивајући се на капитални пројекат од 

интереса за државу. Располагање природним богатствима или другим предметима 

јавне својине често се заклања иза ,,капиталних пројеката”, без потребе да се објасни 

зашто је неки пројекат ,,капитални” и какав јавни интерес мора да садржи пројекат да 

би био капитални.  

            Приликом издавања грађевинске дозволе нису били испуњени сви законом 

прописани услови. Министарство грађевинарства је поступило супротно закону јер је 

донело грађевинску дозволу која се односи на катастарску парцелу на којој је 

непокретно културно добро од изузетног значаја, без студије о процени утицаја на 

животну средину. Студијом о процени утицаја се анализирају и предвиђају штетни 

утицаји пројекта на чиниоце животне средине, као и мере за њихово спречавање или 

смањење. Студија би требало да темељно обради опасности по животну средину као 

и мере заштите којима би се опасности сводиле на најмању меру. Зато игнорисање 

Студије може да доведе до бесповратног и трајног оштећења животне средине.    

Надлежни орган је поступио супротно Закону о процени утицаја којим је прописано 

да су студија о процени утицаја и сагласност на студију о процени утицаја, саставни 

део документације која се прилаже уз захтев за издавање одобрења за изградњу или 

уз пријаву почетка извођења пројекта. Европском конвенцијом о заштити 

археолошког наслеђа свака држава потписница обавезује се да обезбеди да ће се при 

изради студија о утицају на животну средину и доношењу одлука које из њих 

произлазе у потпуности водити рачуна о археолошким налазиштима и њиховом 

окружењу8.  

                                                 
8  Члан 5. Закона о потрвђивању Европске конвенције о заштити археолошког наслеђа 
("Сл. гласник РС - Међународни уговори", бр. 42/2009).  
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         Планирање, уређење и коришћење простора, природних ресурса, заштићених 

подручја и еколошке мреже спроводи се на основу просторних и урбанистичких 

планова, пројектне документације, програма управљања и коришћења природних 

ресурса и добара у делатностима од утицаја на природу, у складу са мерама и 

условима заштите природе. Притом, основе, планови и програми морају бити 

усаглашени са актом о проглашењу заштићеног подручја, планом управљања 

заштићеним подручјем и смерницама за управљање еколошки значајним 

подручјима9.  

 

         Извођење радова је одобрено без сагласности Републичког завода за заштиту 

споменика културе, иако је могло нарушити својства Београдске тврђаве као 

непокретног културног добра. Изостављањем сагласности надлежног органа 

повређен је Закон о културним добрима који изричито прописује да се не сме 

раскопавати, рушити или обављати радови који могу нарушити својства културног 

добра.  

 

         План детаљне регулације није у складу са Планом генералне регулације који 

изричито забрањује изградњу жичаних сајли за превоз на подручју Тврђаве. Услед 

неусклађености планских докумената није испоштован Закон о планирању и 

изградњи.  

         Изградња гондоле у супротности је са прокламованим циљевима Закона о 

заштити природе о усклађивању људских активности, економских и друштвених 

развојних планова, програма, основа и пројеката са одрживим коришћењем 

обновљивих и необновљивих природних ресурса и дугорочним очувањем природних 

екосистема и природне равнотеже, као и благовременом спречавању људских 

активности и делатности које могу довести до трајног осиромашења биолошке, 

геолошке и предеоне разноврсности, као и поремећаја са негативним последицама у 

природи. Изградња гондоле супротна је основном начелу високог степена заштите 

природе према коме је свако дужан да при предузимању активности или вршењу 

делатности допринесе заштити и унапређивању природе, биолошке, геолошке и 

предеоне разноврсности, очувању опште корисних функција природе и природне 

равнотеже10.   

         Осим кршења закона, неусклађености и незаконитости планских докумената, 

нису испоштоване бројне међународне конвенције које је Република Србија 

ратификовала, као што су:  

- Kонвенција о заштити светске културне и природне баштине која између осталог 

подразумева заштиту елемената или структура археолошког карактера и 

археолошких налазишта од изузетног универзалног значаја, односно споменике 

природе који се састоје од физичких или биолошких формација или скупина која 

имају изузетну универзалну вредност са естетске или научне тачке гледишта;  

                                                 
9  Члан 8. Закона о заштити природе. 
10 Члан 2..и члан 5. Закона о заштити природе 
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- Европска конвенција о заштити археолошког наслеђа11 чији је циљ заштита 

археолошког наслеђа као извора европског колективног памћења и која упозорава на 

озбиљну опасност од пропадања европског археолошког наслеђа због све већег броја 

великих градитељских подухвата;  

- Kонвенција о заштити европског архитектонског блага12 које представља 

незамењив израз богатства и разноврсности европске културне баштине и 

непроцењиво сведочанство о нашој прошлости. Овом Kонвенцијом прописује се 

обавеза сваке државе да примени законске мере ради заштите архитектонског блага, 

да спроводи одговарајуће процедуре надзора, спречава скрнављење, пропадање, 

односно рушење заштитних добара (члан 3. и 4.);  

- Европска конвенција о пределу13, која под заштитом предела подразумева  поступке 

очувања и одржавања значајних или карактеристичних обележја предела, оправдане 

вредношћу наслеђа, проистеклом из његове конфигурације и људске активности;  

- Kонвенција Савета Европе о вредности културног наслеђа за друштво14, која 

подразумева да су стране потписнице ове конвенције сагласне да признају да је право 

на културно наслеђе, неодвојиво од права на учешће у културном животу, као што је 

то утврђено Универзалном декларацијом о људским правима.  

         Реализација пројекта изградње гондоле може трајно нарушити основне 

вредности Београдске тврђаве што би угрозило и спречило номинациони процес 

Београдске тврђаве на УНЕСKО-ву Листу светске баштине у оквиру ,,Граница 

Римског Царства”. Организација за образовање, науку и културу при Уједињеним 

нацијама – (УНЕСKО) у оквиру Програма светске баштине води бригу у име 

међународне заједнице о добрима културног или природног карактера која поседују 

изузетне карактеристике.  

         Ради бољег представљања светске баштине јавности УНЕСKО је формирао 

Листу светске баштине, на коју се уписују добра под две категорије: Kултурна 

светска баштина и Природна светска баштина. На територији Републике Србије до 

сада је проглашено 5 добара светске културне баштине, док добара светске природне 

баштине још увек нема. Номинација је значајна не само зато што би Kалемегданска 

тврђава постала део светске културне баштине, већ зато што УНЕСKО очувањем и 

заштитом ових добара спречава њихово урушавање и пропадање.  

         Пројекат изградње кабинске жичаре – Гондола, на траси Kалемегдан – Ушће, 

представља еклатантан пример у којем  нису поштовани закони, процедуре, плански 

документи, као ни аргументи и стручна мишљења бројних стручњака која су 

                                                 
11 Закон о потврђивању Европске конвенције о заштити археолошког наслеђа ("Сл. 

гласник РС - Међународни уговори", бр. 42/2009) 
 
12 Закон о ратификацији Kонвенције о заштити европског архитектонског блага ("Сл. 

лист СФРЈ - Међународни уговори", бр. 4/91).  
13 Закон о потврђивању Европске конвенције о пределу ("Сл. гласник РС - 

Међународни уговори", бр. 4/2011).   
14 Закон о потврђивању оквирне конвенције Савета Европе о вредности културног 

наслеђа за друштво ("Сл. гласник РС - Међународни уговори", бр. 1/2010). 
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говорила у прилог чињеници највишег нивоа заштите Београдске тврђаве, што 

оправдано доводи до сумње о постојању елемената системски организованих 

коруптивних радњи у којима су учествовали поједини државни органи, органи 

локалне самоуправе и јавна предузећа, која су својим одлукама, радњама и 

поступањем угрозили јавни интерес.  

Иако су се многи државни и функционери локалне самоуправе утркивали у 

изношењу позитивних ефеката изградње гондоле, пре свега о финансијски 

исплативом пројекту, није спроведена темељна и подробна студија која би 

аргументовано то и доказала. Када се томе додају и све напред указане 

неправилности које су пратиле реализацију пројекта изградње гондоле  Калемегдан – 

Ушће, Савет је мишљења да је наведени пројекат противан јавном интересу и као 

такав штетан за Град Београд са више аспеката на које je указано у овом Извештају те 

да је неопходно да се од њега одустане.  

 

Савет предлаже Влади Републике Србије:  

 

- Да Влада Републике Србије стави ван снаге Закључак 05 број: 464-8804/2018 

од 20. 09. 2018. године, којим је усвојила текст Споразума о сарадњи на 

реализацији пројекта ,,Изградња гондоле у Београду“ између Републике 

Србије, Града Београда и ЈП ,,Скијалишта Србије“ и дала сагласност да 

инвеститорска права у име и за рачун Републике Србије врши ЈП ,,Скијалишта 

Србије“; 

 

- Да Влада Републке Србије наложи Министарсту трговине, туризма  и 

телекомуникација да поништи и стави ван снаге Споразум о сарадњи на 

реализацији Пројекта „Изградња гондоле у Београду“ који је закључен између 

Министарства трговине, туризма и телекомуникација, Града Београда, као 

суфинансијера и ЈП ,,Скијалишта Србије“ као инвеститора, заведеног код 

Министарства под бр. 332-02-00261/2018-08;   

 

- Да Влада Републике Србије наложи Министарству трговине, туризма и 

телекомуникација да покрене поступак ради поништаја Уговора о изградњи 

гондоле у Београду - кабинска жичара Ушће-Калемегдан, заведеног под бр. 

404-02-235/2018-02/12 од 18.12.2018. године закљученог између Министарства 

трговине, туризма и телекомуникација, Града Београда, као суфинансијера и 

ЈП  ,,Скијалишта Србије“ као инвеститора; 

 

- Да Градске општине Стари град и Нови Београд ставе ван снаге План детаљне 

регулације за гондолу Kалемегдан - Ушће, (ПДР) који је у супротности са  

Генералним  урбанистичким планом Београда (ГУП) и Планом генералне 

регулације грађевинског подручја седишта јединица локалне самоуправе - 

град Београд (ПГР); 
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- Да наложи надлежним институцијама и органима да утврде одговорност 

инвеститора ЈП ,,Скијалишта Србије“ за давање налога ЈКП „Зеленилу- 

Београд“ за хитну сечу 155 стабала на траси кабинске жичаре - гондоле 

Калемегдан - Парк Ушће, пре издавања грађевинске дозволе и пре пријаве 

радова;  

 

- Да наложи надлежним институцијама и органима да утврде одговорност ЈКП 

„Зеленило – Београд“ да поступи по налогу ЈП ,,Скијалишта Србије“ за хитну 

сечу 155 стабала на траси кабинске жичаре - гондоле Калемегдан – Парк 

Ушће, пре издавања грађевинске дозволе и пријаве радова  инвеститора ЈП 

,,Скијалишта Србије“, као и пре правоснажности решења Градских општина 

Стари град и Нови Београд којима се одобрава сеча 155 стабала на поменутој 

траси гондоле; 

 

- Да наложи надлежним институцијама и органима да утврде одговорност 

чланова Стручне комисије Секретаријата за комуналне и стамбене послове 

Града Београда која је дала сагласност за сечу 35 здравих стабала на 

Калемегдану и 102 здрава стабла у Парку Ушће; 

 

- Да задужи надлежне институције да утврде колика је штета настала 

незаконитим поступањем државних органа и јавних предузећа, као и да 

иницира покретање поступака за накнаду штете од одговорних за насталу 

штету; 

 

- Да задужи надлежне органе и институције да појачају активности у погледу 

заштите и унапређења културног и природног наслеђа у Граду Београду, као и 

на целокупној територији Републике Србије. 

 

1.4. Извештај о нетранспарентности својине пољопривредног земљишта у 

Републици Србији 

 

      Савет за борбу против корупције доставио је 21.11.2022. године Влади 

Републике Србије Извештај о нетранспарентности својине пољопривредног 

земљишта у Републици Србији. Извештај је достављен и Генералном 

секретаријату Владе РС као и Републичком јавном тужилаштву. 

 

      Пуних десет година Савет покушава да препорукама Влади Републике Србије 

предочи проблеме у власничкој структури, располагању и управљању 

пољопривредним земљиштем. Тим поводом урадио је три извештаја, са 

израженим проблемом недоступне документације од стране институција, које са 

истом располажу а не желе да је доставе. Недостављање документације упућује 
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на закључак да се нешто од Савета, па самим тим и од јавности прикрива, што 

може створити простор за корупцију и злоупотребе. 

           Недопустиво је да две надлежне институције, Министарство пољопривреде 

шумарства и водопривреде и Републички геодетски завод, не могу да пруже 

податак са коликим укупним фондом пољопривредног земљишта располаже 

Република Србија. Поред тога, неажурне и недоступне евиденције о власничкој 

структури пољопривредног земљишта онемогућавају законито располагање и 

управљање земљиштем. У ранијим подацима достављеним Савету у катастрима 

непокретности хиљаде хектара  пољопривредног земљишта се налазе у статусу 

„мешовити и други облици својине“ који нису у складу са законском регулативом 

Републике Србије. Ко и по ком правном основу може да користи земљиште са 

таквим обликом својине Савету није познато. 

                У протеклом десетогодишњем периоду такође није решен проблем 

отуђења пољопривредног земљишта без икакве накнаде, а које је било у 

друштвеној својини приватизованих пољопривредних предузећа и комбината. За 

решење тог проблема тадашње Министарство пољопривреде обавестило је Савет 

да ће се ангажовати заједно са Агенцијом за приватизацију, односно 

Министарством привреде и Републичким геодетским заводом. 

                Да ли је било неких активности по том основу Савет није могао да 

утврди, имајући у виду да Републички геодетски завод није желео да достави 

најновије податке о власничкој структури земљишта, из које би се видело да ли је 

дошло до одређених промена након препорука Савета Влади Републике Србије. 

Тим препорукама Савет је предлагао Влади да се незаконито отуђено земљиште 

врати у посед ранијих титулара, или исплати накнада по тржишној цени што би 

допринело да се смањи огромна штета настала незаконитим приватизацијама. 

        Прикривање документације о власничкој структури и укупном фонду 

пољопривредног земљишта управо може бити из разлога да се заштите нечији 

приватни интереси. Поред тога могуће су и бројне злоупотребе претварањем 

пољопривредног земљишта  у грађевинско што може бити предмет посебне 

анализе. 

         Нетранспарентност података је свакако утицала да анализе о власништву, 

располагању и управљању пољопривредним земљиштем,  којима се Савет десет 

година бави нису потпуне, али једина неспорна чињеница је да држава није „ 

добар домаћин “. Наиме, из веома мало доступне документације Савет је уочио да 

се око једне трећине државног пољопривредног земљишта издаје у закуп и тиме 

остварује значајно мање прихода него што би то објективно могло. Недоступни 

су подаци колики су приходи по основу закупа земљишта које користи компанија 

у већинском власништву страних лица, као и сви остали ефекти из међудржавног 

споразума. Поставља се питање како је могуће да компанија која је у већинском 
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власништву странаца, која је добила најповољније цене  најплоднијег земљишта 

са заливним системима, која има изузетно повољну цену закупа, остварује 

милионске губитке. То практично значи да држава од тог аранжмана нема 

никакву добит већ само штету, па није ни чудо што Министарство одбране 

податак о ефектима аранжмана проглашава пословном тајном. 

        Недомаћинско пословање државе, односно надлежних институција не огледа 

се само кроз ненаплаћене закупнине, било да се земљиште не издаје или га 

незаконито користе без икакве накнаде лица која нису власници, већ и кроз 

давање државних субвенција уз минималну контролу њиховог наменског 

трошења. 

        Имајући у виду да је пољопривредно земљиште најважнији ресурс сваке 

државе, па и Републике Србије, Савет са разлогом десет година у континуитету 

прати ту област. Нажалост, до сада није имао подршку осталих институција, међу 

којима је и Влада Републике Србије.  

Савет очекује, с обзиром на све околности које се дешавају, било да су то 

климатске промене, ратна дејства, пандемија, да ће питање пољопривреде и 

производња хране бити најважнија државна тема.  

          Препоруке које је до сада у својим извештајима Савет  давао Влади 

Републике Србије, које су поновљене и у овом Извештају, а које су и даље 

актуелне, јер раније уочени проблеми нису решени, Савет предлаже да се 

приоритетно решавају. 

 Подсећања ради дате препоруке су имале за циљ да се утврди укупан фонд 

пољопривредног земљишта по структури власништва (државно, приватно, 

задружно), да се узурпирано земљиште врати својим власницима, или изврши 

накнада по тржишним условима, да се сво државно земљиште стави у функцију у 

складу са законом, као и да се врши озбиљна контрола давања и наменског 

коришћења субвенција. 

             

            Због свега наведеног Савет даје поред предходних и нове препоруке Влади 

Републике Србије. 

 

- Да Влада Републике Србије наложи Министарству грађевинарства саобраћаја 

и инфраструктуре да изврше надзор над радом Републичког геодетског завода 

због непоштовања Закона о слободном приступу информацијама од јавног 

значаја; 

- да Републички геодетски завод спроводи решења Повереника за информације 

од јавног значаја, па самим тим достави тражену документацију Савету; 

- да се поштује институција Повереника и због непоступања државних органа 

по његовим решењима санкционишу њихови руководиоци; 
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- да наложи Министарству одбране да поштује Закон о слободном приступу 

информацијама од јавног значаја и Закон о тајности података и да не 

проглашава пословном тајном податке који то у складу са Законом нису; 

- да наложи Министарству пољопривреде шумарства и водопривреде да у 

складу са Законом о пољопривредном земљишту успостави и води 

информациони систем о пољопривредном земљишту, који ће бити 

транспарентан и доступан сваком заинтересованом субјекту. 

 

2. Остале активности 

 

 

2.1.Сарадња са државним органима 

 

 

Савет за борбу против корупције одржао је 28. фебруара 2022. године оперативни 

састанак са државном секретарком министарства правде Бојаном Шћепановић и 

саветником за правна питања у кабинету премијерке др. Михајлом Живковићем. 

Испред Савета састанку су присуствовали члан Савета Душан Слијепчевић и стручни 

сарадници Катарина Савић Степановић и Бојана Копач. На састанку су разматране 

активности и обавезе Савета из Акционог плана за ПГ 23, као и рад, организација и 

Извештаји Савета. 

 

Поводом преузетих обавеза и активности из Акционог плана за Поглавље 23, Савет 

за борбу против корупције је одржао 23.03.2022. године састанак са Републичким 

јавним тужилаштвом. Састанку су присуствовали  заменик Републичког јавног 

тужиоца Миљко Радисављевић и заменица Републичког јавног тужиоца Зорица 

Стојшић, потпредседник Савета проф. др Мирослав Милићевић, члан Савета 

Миољуб Виторовић и стручни сарадник Катарина Савић Степановић.  

На састанку су разматрани извештаји Савета и договорена је даља континуирана 

сарадња у циљу заједничке и успешне борбе против корупције. 

 

Савет за борбу против корупције одржао је дана 27. јуна 2022. године састанак са 

представницима Агенције за спречавање корупције и министарства привреде. Тема 

састанка је била реализација мера 3.3.1. и 3.3.2. реализацијом мера, предвиђених 

Оперативним планом за спречавање корупције у областима од посебног значаја. 

 

Дана 15. јуна 2022. године Савет за борбу против корупције учествовао је на 

састанку Посебне радне групе задужене за формулисање предлога за оптимизацују и 

унапређење садржаја планских докумената за спречавање корупције у јединицама 

локалне самоуправе у оквиру Оперативног плана за спречавање корупције у 

областима од посебног ризика. На састанку су договорене поделе надлежности као и 

даљи рад и сарадња између институција. Такође, у току године одржан је још један 
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састанак 19. октобра 2022. године на коме су се разматрале конкретне препоруке за 

оптимизацију израде и унапређење садржаја планских докумената за спречавање 

корупције у јединицама локалне самоуправе, односно за измене и допуне закона 

и/или организације и рада органа јавне власти у вези са спречавањем корупције у 

јединицама локалне самоуправе, са планом активности за њихову реализацију у 

складу са налазима анализа из активности 3.2.1.2, 3.2.1.3, 3.2.1.4. и 3.2.1.5. 

  

 

2.2.Сарадња са међународним организацијама, институцијама, невладиним 

организацијама и новинарским удружењима 

 

Потпредседник Савета за борбу против корупције Владе Републике Србије проф. др 

Мирослав Милићевић учествовао је у раду Конференције: "(Mis)Perceptions of the 

European Union in the Western Balkans – integrating the Western Balkans into the 

European Union (perceptions, misperceptions, current challenges)". Kонференцију су 

организовали Универзитет у Београду, Загребачки Универзитет, UNIPG University of 

Perugia уз помоћ Erasmus programa EU. Конференција је радила по правилима 

Chatham Housе. 

Потпредседник Савета проф. др Мирослав Милићевић учествовао је на онлајн 

састанку са Светском банком 12. јула 2022. године поводом пројекта „ Програм за 

резултате у јавним финансијама“. Тема састанка је била прикупљање података о 

питањима финансијског управљања, која укључују и питања корупције и преваре и 

извештавање о томе.  

 

Потпредседник Савета проф. др Мирослав Милићевић и члан Савета гдин Душан 

Слијепчевић одржали су састанак 28.9.2022. године са представницима ГИЗ пројекта 

„Подршка владавини права у Републици Србији“, Јелена Станковић, тим лидер, Маја 

Витаљић, кључни експерт и Борко Николић, пројектни менаџер. Циљ састанка је био 

да се представи пројектни тим и размотре питања од значаја за планирање и 

спровођење пројекта у оквиру Резултата 2 (сузбијање корупције), у областима у 

којима ће пројекат пружати техничку и стручну помоћ у циљу испуњавања 

прелазних мерила из потпоглавља „борба против корупције“ у Акционом Плану за 

Поглавље 23. Конкретно, разматрање могућности да у оквиру пројекта се пружи 

подршка у испуњавању прелазног мерила 2.3.3.1 из Акционог плана за Поглавље 23 

кроз анализу статуса предмета приватизације, укључујући предмете инициране на 

основу извештаја Савета за борбу против корупције, у светлу најновијег извештаја 

ГРЕКО. 

 

Потпредседник Савета проф. др Мирослав Милићевић учествовао је 8. децембра 

2022. године на дванаестом састанку, у организацији Mеђународног удружења 

антикоруптивиних органа који се одржао онлајн. 
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Савет је учествовао и на бројним конференцијама и саветовањима које су се 

одржавале и онлајн, преко ЗООМ апликације, као што су: конференције у 

организацији Транспарентност Србија; конференције и предавања у организацији 

Београдског центра за људска права, Партнери Србија, НУНС-а и УНС-а, БИРОДИ, 

Агенције за спречавању корупције, Повереника за информације од јавног значаја, 

УСАИД-а., Друштво судија Србије. 

 

       2.3. Поглавље 23 

 

 

На састанку Подобора за правду, слободу и безбедност који је одржан је 9-10. марта 

2022. године учествовао је потпредседник Савета проф. др Мирослав Милићевић и 

члан Савета Душан Слијепчевић,  на којем су представљене најновије информације у 

вези са извештајима у којима су обрађени случајеви високе корупције као и 

активности Савета за претходни период. 

 

Савет за борбу против корупције је присуствовао на тродневној обуци за 

извештавање о спровођењу Акционог плана за поглавље 23: правосуђе и основна 

права (АП23). Обука се одржала од 10.03.2022. године до 12.3.2022. године, у 

Врњачкој бањи. Циљ обуке јесте јачање капацитета контакт особа за извештавање о 

спровођењу АП 23 односно унапређење процеса извештавања и квалитета извештаја. 

 

Одржан је састанак дана 30.3.2022. године са представницима Експертске мисије у 

области корупције и организованог криминала. Састанку су присуствовали 

потпредседник Савета проф. др Мирослав Милићевић и члан Савета Душан 

Слијепчевић. 

 

Поводом спровођења активности из Оперативног плана за спречавање корупције у 

областима од посебног ризика, одржан је 23.5.2022. године састанак прве 

имплементационе групе у којој је и Савета за борбу против корупције, у складу са 

Одлуком о оснивању Координационог тела и имплементационих група. Други 

састанак је одржан 19. октобра 2022. године. 

 

На састанку Одбора за стабилизацију и придруживање који се одржао 6. јул 2022. 

године присуствовали су потпредседник Савета проф. др Мирослав Милићевић и 

члан Савета Душан Слијепчевић. Савет је био предвиђен тачком 6.3. Правда, слобода 

и безбедност. 

 

 

 2.4. Статус предмета у извештајима о 24 спорне приватизације 

 

 

Савет је наставио да прати статус предмета 24 спорне приватизације. Дописом 

Републичког јавног тужилаштва од 28. марта 2022. године, сходно активностима 
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2.1.2.4. предвиђеној Акционим планом за Преговарачко поглавље 23, достаљен је 

годишњи извештај о поступањима јавних тужилаштава у вези са Извештајима 

Савета.  

 

ПРЕДМЕТ „Нуба“- Виши суд у Београду- Посебно одељење донео је пресуду  

12.07.2017. године којом је окривљене огласио кривим и осудио на казне затвора и то 

једног окривљеног на казну затвора у трајању од 3 године и 6 месеци, другог 

окривљеног на казну затвора у трајању од 3 године и трећег окривљеног на казну 

затвора у трајању од 1 године. Такође, према окривљенима су изречене и мере 

безбедности забране вршења позива, делатности и дужности. Дана 16.05.2018. године 

Апелациони суд у Београду –Посебно одељење укинуо је наведену пресуду Вишег 

суда у Београду Посебно одељење и вратио предмет на поновно суђење. Главни 

претрес у поновном поступку започет је 21.5.2019. године, је завршен и дана 

9.12.2021. године је објављена пресуда којим се сви окривљени ослобођени од 

оптужбе. Чека се писани отправак пресуде.  

ПРЕДМЕТ „Моби 63“ – Тужилаштво за организовани криминал је обавестио Савет 

да је у току предистражни поступак. 

ПРЕДМЕТ „Сартид“– Тужилаштво за организовани криминал је обавестило Савет 

да је у току истрага по наредби тужилаштва од 30.03.2013. године, чека се извештај 

МУП-а РС, који након више ургенција од стране тужилаштва није достављен. 

Такође, преко амбасаде САД тражене су информације од америчких правосудних 

органа, а одговор још увек није добијен. Дана 11.9.2019. године упућена је још једна 

ургенција МУП РС којом се захтева предузимање појединих истражних радњи везано 

за приватизацију и продају поменутог предузећа. На поменуте ургенције до дана 

извештавања није добијен одговор. 

ПРЕДМЕТ „Југоремедија“- У наведеном  предмету подигнута је оптужница дана 

10.5.2013. године против четири лица. Након спроведеног поступка донета је 

првостепена пресуда, којом је првоокривљени осуђен а остала лица ослобођена. 

Тужилац је 2.4.2020. године изјавио жалбу на првостепену пресуду. Oдлуком 

другостепеног суда од 13.9.2021. године укинута је првостепена пресуда и предмет је 

враћен на поновни поступак првостепеном суду. 

ПРЕДМЕТ „Новости“- Тужилаштво за организовани криминал  је обавестио Савет 

да је у току предистражни поступак.  

ПРЕДМЕТ „Лука Београд“.  У наведеном предмету оптужница је поднета против 8 

лица дана 4.12.2013. године. Виши суд у Београду Посебно одељење дана 26.12.2017. 

године донео је ослобађајућу пресуду. Против наведене пресуде Тужилашћтво за 

организовани криминал изјавило је жалбу. Одлучујући по жалби тужилаштва 

Апелациони суд у Београду, дана 20.3.2020. године донео је решење којим је укинуо 

пресуду Вишег суда у Београду – Посебно одељење за организовани криминал, те је 

предмет враћен првостепеном суду на поновно одлучивање. Виши суд у Београду, 

дана 10.01.2020. године поново је донео ослобађајућу пресуду према свим 

окривљенима. Тужилаштво за организовани криминал је изјавило жалбу на 

првостепену пресуду 8.4.2020. године. Жалба је одбијена и провостепена пресуда је у 

целости потврђена. 
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ПРЕДМЕТ „АТП „Војводина“ из Новог Сада“- У наведеном предмету дана 

14.07.2015. године подигнута је оптужница против два лица и то против једног због 

кривичног дела злоупотреба положаја одговорног лица из члана 234 став 3 у вези 

става 1 КЗ и кривичног дела злоупотреба положаја одговорног лица из члана 234 став 

1 КЗ, а против другог због кривичног дела злоупотреба положаја одговорног лица из 

члана 234 став 3 у вези става 1 КЗ. Виши суд у Београду дана 17. 11.2016. године 

донео је решење о обустави кривичног поступка против једног лица због кривичног 

дела злоупотреба положаја одговорног лица из члана 234 став 1 КЗ услед наступања 

апсолутне застарелости кривичног гоњења. Након одржаног припремног рочишта, 

главни претрес је заказан више пута, при чему је један од окривљених више пута 

изостао са главног претреса и преко браниоца доставио медицинску документацију, 

услед чега је суд заказао вештачење здравственог стања окривљеног на околност да 

ли окривљени може да присуствује главном претресу и износи своју одбрану, те 

након спроведеног вештачења првоокривљеног према истом одређен притвор 

решењем Вишег суда у Београду дана 4.6.2019. године, те је наведена мера за 

обезбеђење присуства окривљеног, на предлог браниоца, замењена мером понуђеног 

јемством дана 14.6.2019. године. Главни претрес је у току. 

ПРЕДМЕТ „Просвета“- Предмет се налази у фази предистражног поступка, 

предмет је достављен на поступање Посебном одељењу за сузбијање корупције 

Вишег јавног тужилаштва у Београду. 

ПРЕДМЕТ „Срболек“- Сходно Закону о организацији и надлежности државних 

органа у сузбијању организованог криминала, тероризма и корупције који се 

примењује од 01.03.2018. године, предмет је достављен на поступање Посебном 

одељењу за сузбијање корупције Вишег јавног тужилаштва у Београду. Након више 

ургенција упућених Одељењу за сузбијање привредног криминалитета, Пу за град 

Београд, достављен је извештај 11.7.2019. године о додатно прикупљеним подацима, 

као и извештај 4.11.2019. године, који извештаји су размотрени, и дана 5.7.2021. 

године донето је решење о одбачају кривичне пријаве. 

ПРЕДМЕТ „Беопетрол“-  У току је предистражни поступак на основу захтева 

МУП-а РС за прикупљање потребних обавештења. До сада прикупљена обавештења 

не пружају довољно основа за доношење јавнотужилачке одлуке. 

ПРЕДМЕТ „Азотара Панчево“-  У наведеном предмету поднете су 3 оптужнице, 

које су спојене и води се јединствен поступак. Поступак је у фази главног претреса ( 

због измене састава већа главни претрес је 18.2.2020. године започет изнова). 

ПРЕДМЕТ „ Извештај о државном и задружном земљишту у поступку 

приватизације“ – На подручју месне надлежности АЈТ у Новом Саду поступа се у 

93 предмета. 

ПРЕДМЕТ„ Извештај о притисцима и контроли медија у Србији“ – У току је 

истражни поступак по кривичној пријави УКП Одељења за сузбијање привредног 

криминала од 28.8.2019. године. Наредба о спровођењу истраге донета је 29.8.2019. 

године против четири физичка лица и једног правног лица. Истражни поступак је и 

даље у току. Дана 23.6.2021. године донета је наредба о економско-финансијском 

вештачењу, које је у току. 
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ПРЕДМЕТ „ Извештај о незаконитом спровођењу приватизације БД „АГРО“ -  

Донета је првостепена ослобађајућа пресуда у односу на све окривљене на коју је 

Тужилаштво за организовани криминал изјавило жалбу 21.8.2020. године. У 

другостепеном поступку је дана 26.5.2021. године донета правноснажна пресуда 

којом је потврђена ослобађајућа пресуда. 

ПРЕДМЕТ „Извештај о давању у закуп непокретности у јавној својини“- Након 

анализе доказа прикупљених у предистражном поступку, донета је јавнотужилачка 

одлука да нема места покретању кривичног поступка против било ког лица за било 

које кривично дело за које се гоњење предузима по службеној дужности. У Првом 

основном јавном тужилаштву у Београду је донета одлука да нема места кривичном 

гоњењу за било које кривично дело за које се гоњење предузима по службеној 

дужности. 

ПРЕДМЕТ „Извештај о сврсисходности трошења буџетских средстава јединица 

локалне самоуоправе“ – Предмет формиран пред ВЈТ Смедерево је сходно Закону о 

организацији и надлежности државних органа у сузбијању организованог криминала, 

тероризма и корупције који се примењује од 01.03.2018. године, достављен на 

поступање Посебном одељењу за сузбијање корупције Вишег јавног тужилаштва у 

Београду. Предмет је у фази предистражног поступка још увек се врше провере, 

упућена је ургенција СБПОК-у. Основно јавно тужилаштво у Панчеву један предмет 

доставило је на поступање Посебном одељењу за сузбијање корупције Вишег јавног 

тужилаштва у Београду. Након прикупљања потребних обавештења и изјашњења 

финансијског форензичара донета је одлука да нема места покретању кривичног 

поступка и предмет је архивиран. 

Пред Вишим јавним тужилаштвом у Суботици у раду је један предмет који се налази 

у фази истраге. Након спроведене истраге, дана 19.7.2020. године подигнута је 

оптужница против 3 лица и пред Вишим судом у Суботици је у току главни претрес. 

Основно јавно тужилаштво у Зрењанину поступило је по предмету који је уступљен 

Посебном одељењу за сузбијању корупције Вишег јавног тужилаштва у Новом Саду. 

У наведеном предмету донета је одлука да нема места кривичном гоњењу било ког 

лица за било које кривично дело за које се гоњење предузима по службеној 

дужности. 

ПРЕДМЕТ „Извештај о располагању непокретностима града Београда“ –  

сходно Закону о организацији и надлежности државних органа у сузбијању 

организованог криминала, тероризма и корупције који се примењује од 01.03.2018. 

године, предмет је достављен на поступање Посебном одељењу за сузбијање 

корупције Вишег јавног тужилаштва у Београду. У наведеном предмету је дана 

8.12.2020. године донета одлука да нема места кривичном гоњењу било ког лица за 

било које кривично дело за које се гоњење предузима по службеној дужности. 

 ПРЕДМЕТ „Извештај о приватизацији пољопривредног земљишта у РС“ – На 

подручју месне надлежности АЈТ Београд формирано је 7 предмета где је у току 

предистражни поступак. На подручју месне надлежности АЈТ Нови Сад формирано 

је 32 предмета. У ВЈТ Нови Сад формирано је 9 предмета, од чега је за 6 предмета 

тужилаштво нашло да нема основа за покретање кривичног поступка. Преостала 2 

предмета су решена током 2019. године док је један предмет достављен Посебном 
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одељењу за сузбијање корупције Вишег јавног тужилаштва у Новом Саду. Од тога у 

ВЈТ Суботица формирано је 6 премета, од чега је 3 решено док је 3 предмета остало у 

раду. У току 2020. године, у сва три предмета донете су службене белешке да нема 

основа за покретање кривичног поступка, односно да нема доказа да се у радњама 

неког лица стичу обележја кривичног дела чије се гоњење предузима по службеној 

дружности.  У ВЈТ Зрењанин формирано је 9 предмета који су достављени Посебном 

одељењу за сузбијању корупције Вишег јавног тужилаштва у Новом Саду, у ВЈТ 

Сремска Митровица формиран је 1 предмет у коме је 13.3.2021. године сачињена 

службена белешка да нема доказа да је извршено кривично дело и у ВЈТ Шабац 

формирано је 7 премета од чега је тужилаштво за 4 премета нашло да нема основа за 

покретање кривичног поступка а преостала 3 су током 2019. године завршени. 

Посебном одељењу за сузбијање корупције Вишег јавног тужилаштва у Новом Саду 

достављено је укупно 10 предмета од чега је 8 предмета решено, један је уступљен на 

надлежност Основном јавном тужилаштву у Кикинди, док је 1 предмет остао у раду 

и у току је прикупљање потребних обавештења, након чега је Основно јавно 

тужилаштво у Кикинди након извршених провера нашло да нема основа за 

покретање кривичног поступка. На подручју месне надлежности АЈТ Крагујевац 

формирано је 16 предмета. У ОЈТ Пожаревац формирано је 2 предмета од чега је за 

оба предмета тужилаштво нашло да нема основа за покретање кривичног поступка. У 

ОЈТ Краљево формирам је 1 предмет након чега чега је донета одлука да нема места 

покретању кривичног поступка.  Посебном одељењу за сузбијање корупције Вишег 

јавног тужилаштва у Краљеву у току 2020. године су вршене провере поводом дела 

извештаја у коме се указује на могуће злоупотребе приликом давања у закуп 

земљишта у јавној својини па је након извршених провера донета одлука да нема 

основа за покретање и вођење кривичног поступка против било ког лица за било које 

кривично дело за које се гоњење предузима по службеној дужности а у погледу 

располагања пољопривредним земљиштем у државној својини од стране јединица 

локалне самоуправе. 

ПРЕДМЕТ „ Извештај о јавности у раду Републичког геодетског завода“ 

Републичко јавно тужилаштво доставило је дана 10.01.2019. године Извештај Савета 

за борбу против корупције Апелационом јавном тужилаштву у Београду ради 

упознавања и прослеђивања надлежном тужилaштву на поступање. Предметни 

извештај достављен је на поступање Посебном одељењу за сузбијање корупције 

Вишег јавног тужилаштва у Београду а затим је 4.8.2021. године уступљен на 

надлежност Тужилаштву за организовани криминал. Тужилаштво за организовани 

криминал је 11.8.2021. године од Посебног одељења за спречавање корупције Вишег 

јавног тужилаштва у Београду примило извештај о јавности у раду Републичког 

геодетског завода. Тужилаштво је на основу извештаја 26.8.2021. године доставило 

МУП УКП СБПОК захтев за прикупљање потребних обавештења у циљу провера 

навода из извештаја. МУП је тужилаштву доставио свој извештај након разматрања 

садржаја достављеног извештаја, тужилаштво је 29.12.2021. године донело 

јавнотужилачку одлуку да нема места покретању кривичног поступка против било 

ког лица за било које кривично дело за које се гоњење предузима по службеној 

дужности. 
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ПРЕДМЕТ „ Извештај о располагању објектима специјалних болница за 

рехабилитацију у својини Републичког фонда за пензијско и инвалидско 

осигурање и државној, односно јавној својини- У току је предистражни поступак у 

оквиру кога се прикупљају потребна обавештења и додатни подаци неопходни ради 

доношења јавнотужилачке одлуке. 

ПРЕДМЕТ „ Извештај о реализацији инфраструктурних пројеката на 

Железници“- У току је предистражни поступак . На основу захтева за прикупљање 

потребних обавештења од 6.10.2020. године, МУП је 10.5.2021. године доставио 

извештај поводом ког је Тужилаштво за организовани криминал дало налог за 

прикупљање додатних обавештења у вези са подацима наведеним у извештају. Одсек 

за сузбијање корупције МУП-а је доставио извештај дана 27.12.2021. године. 

 

Против потпредседника Савета професора др Мирослава Милићевића вођена су два 

кривична поступка пред Првим основним судом у Београду и то за: Извештај о 

давању у закуп непокретности у јавној својини, где је поступак у току и Извештај о 

злоупотребама у примарној приватизацији на примеру Привредног саветника доо 

Београд, где је поступак окончан због застаре. Поднета је и тужба против Савета од 

стране Љубомира Подунавца за наводе из Извештаја о власничкој структури и 

контроли медија у Србији. У предмету Љубомира Подунавца против Савета за    

борбу против корупције тужба је одбачена. Савет истиче да је у овом периоду као и у 

претходном, трпи велике притиске због рада на извештајима који се сачињавају на 

основу прикупљених информација и документација од релевантних институција. 

Савет и овом приликом наглашава да су извештаји Савета о високој корупцији у 

којима се изражава одређена сумња на постојање неправилности у раду појединих 

институција. 

Савет је од свог оснивања отворен за дискусију са Владом РС и њеним 

институцијама о свим ставовима, препорукама и појединостима истакнутим у 

извештајима.  

 

 

2.5. Награда ,,Верица Бараћ“ за допринос борби против корупције 

 

Савет за борбу против корупције није организовао доделу награде „ Верица Бараћ“ за 

допринос борби против корупције због епидемилошке ситуације у земљи.  

 

 

 

2.6. Представке грађана 

 

Савет за борбу против корупције је у 2022. години примио 84 представке грађана. У 

складу са својим овлашћењима, пристигле представке Савет прослеђује надлежним 

државним институцијама, а у њима су често садржане информације које се користе и 

за израду извештаја о примерима крупне, системске корупције. Савет одговоре 

надлежних институција о предузетим радњама прослеђује подносиоцима представки. 
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Грађани у 2022. години превасходно указују на корупцију у правосуђу, злоупотребе у 

државним органима и малверзације приликом продаје пољопривредног земљишта, 

указују и даље на корупцију у процесу приватизације, у образовању и у спровођењу 

јавних набавки. 

 

 

 3. Реализација Плана рада и буџета Савета 

 

На основу Одлуке Владе Републике Србије о изменама Одлуке о образовању Савета 

за борбу против корупције („Службени гласник РС“, бр. 14/06), чланови Савета 

примају накнаде за свој рад, које се исплаћују са конта 423. Висина накнада за рад 

члановима Савета одрђује се у складу са Пословником о раду, а на основу Плана рада 

за наведену годину. За рад на извештајима и иницијативама Савет повремено 

ангажује и експерте из различитих области, чији хонорари се такође исплаћују са 

конта 423. 

Техничку и административну подршку раду Савета обезбеђује Генерални 

секретаријат Владе Републике Србије. Како би на адекватан начин пратио феномене 

корупције и домаћа и међународна искуства и проблеме у борби против корупције, 

Савет има канцеларију у згради Владе Републике Србије, са две телефонске линије. У 

оквиру канцеларије Савет ангажује сараднике на основу уговора о делу и уговора о 

привременим и повременим пословима, на пословима праћења и обраде феномена 

системске корупције, комуникације са јавношћу и подносиоцима представки, обраде 

и архивирања предмета, праћења и анализе медијског извештавања о корупцији и 

борби против корупције у Србији, праћења и превода међународних иницијатива и 

искустава у борби против корупције, одржавања интернет презентације, 

истраживања и техничке припреме за потребе рада на извештајима и иницијативама 

Савета, организацијe конференција и припрема седница и састанака Савета и др. 

Сарадници Савета се исплаћују са конта 423. 

Буџет Савета у 2022. години износио је 23.101.000,00 динара. Утрошена средства на 

реализацију активности предвиђених Планом рада Савета за 2022. годину износе 

22.734.000,00 динара. 

Активности предвиђене Планом рада за 2022. годину које због недостатка или 

недоступности информација нису реализоване у овом периоду биће уврштене у План 

рада за 2023. годину. 

 

 

У Београду,  5. април 2023. год.                     

 

 

                                                                                            ПОТПРЕДСЕДНИК САВЕТА        

                 

                                                           Проф. др Мирослав Милићевић 


